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INTERPELACJA 
 

Na podstawie art. 23 ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 r.    

(t.j. Dz. U. z 2024 r., poz. 566) składam interpelację w sprawie centralizacji funduszu 

spójności.  
 

Okres rządów Prawa i Sprawiedliwość charakteryzował intensywny rozwój społeczny, 

gospodarczy oraz samorządowy w wymiarze inwestycji publicznych. Było to możliwe dzięki 

odpowiedzialnej polityce fiskalnej rządów premier Beaty Szydło i premiera Mateusza 

Morawieckiego. Zwłaszcza rządowy Fundusz Inwestycji Strategicznych przyczynił się do 

rekordowej liczby i wielkości wartości inwestycji publicznych we wszystkich samorządach, 

w tym w Samorządzie Województwa Wielkopolskiego. 

Rząd premiera Donalda Tuska zlikwidował Fundusz Inwestycji Strategicznych, co 

negatywnie odbije się na polskiej gospodarce, przedsiębiorcach oraz zatrzyma rozwój 

samorządów. W wyniku tych błędnych decyzji samorządowcy z nadzieją patrzą na środki z 

funduszy spójności, na programy regionalne, które miałby przynajmniej w niewielkiej części 

zjąć miejsce po rządowym Funduszu Inwestycji Strategicznych. 

Tymczasem napływają niepokojące doniesienia z Komisji Europejskiej o zamiarze 

centralizacji funduszu spójności. Około 50 % środków europejskich jest w Polsce wydawane 

w sposób zdecentralizowany. Stoimy więc przed bardzo dużym zagrożeniem.  

Należy podjąć działania, aby nie dopuścić do centralizacji tych funduszu. 

 

Z wyrazami szacunku 

Adam BOGRYCEWICZ 


